

Concept-Besluitenlijst Presidium

Datum 28-05-2018
Tijd 19:30 – 21:00
Locatie MBG024
Voorzitter F. Streng (burgemeester)
Secretaris A. Reus (griffier)

Aanwezig:

CDA: E. Meester
VVD: M. Raat
GB: L. Plekker
D66: G. Mos
PvdA: B. de Jong
PWF: P. Koning
GL: R. Manshanden
BAMM: A. Meester

Afwezig:

PW2010: A. van der Geest
CU: S. Visser
PWF: S. Zeilemaker (wordt vervangen door dhr. Koning)

01 Opening

De voorzitter opent de vergadering.

02 Vaststellen agenda

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

03 Vaststellen besluitenlijst presidium d.d. 16 april 2018 + actielijst per 28 mei 2018

Mw. Manshanden stelt voor om onder Pt. 06: “mw. Manshanden vindt het belangrijk dat omwonenden actief betrokken worden bij de voorbereiding van besluiten.” te wijzigen in: “mw. Manshanden vindt het belangrijk dat alle omwonenden actief betrokken worden bij de voorbereiding van besluiten.”. Het presidium stemt hiermee in.

Dhr. Mos merkt bij Pt. 07 op dat aangegeven wordt “Ook dhr. Raat vindt dat wethouders hierin een verantwoordelijkheid hebben”; dhr. Raat heeft z.i. echter ook aangegeven dat een raadsvoorstel in een uiterst geval teruggestuurd kan worden. Mw. Reus zegt dat alle voorstellen t/m de raad worden geagendeerd; de raad kan besluiten om een voorstel niet te behandelen. Het college heeft niet de mogelijkheid om een voorstel van de agenda te halen; wel kan het college een erratum indienen.

Dhr. Mos merkt bij Pt. 08 op dat hij heeft aangegeven dat hij er geen

voorzitter van is dat de oriënterende commissie raadsvoorstellen als hamerstuk of besprekstuk voorlegt aan de meningvormende commissie. Mw. Reus geeft aan dat art. 17 van de verordening op de raadscommissies regelt: “bij de afsluiting van de bespreking van een raadsvoorstel in de oriënterende commissievergadering stelt de commissie vast of het voorstel als besprekstuk of hamerstuk voor de oriënterende commissievergadering kan worden geagendeerd.”. Zij voegt eraan toe dat in de meningvormende commissie (bij de vaststelling van de agenda) de commissie wijzigingen kan aanbrengen in de agenda. Dhr. Mos is van mening dat de oriënterende commissies terughoudend zouden moeten zijn om iets als hamerstuk voor te leggen aan de meningvormende commissie als er een kans is dat dit wordt gewijzigd. Met inachtneming van deze wijziging en opmerkingen wordt het verslag goedgekeurd en vastgesteld.

Actielijst:

* pt. 78: het raadsvoorstel tv-uitzendingen kan binnenkort worden aangeboden.

04 Terugblik op de raads- en commissievergaderingen d.d. 26 april en 14 mei (raad), 17 en 24 mei (commissies)

Mw. Manshanden was niet content met de oriënterende en meningvormende behandeling van de zienswijzen op de GR-begrotingen en -jaarrekeningen op één avond. Dhr. E. Meester deelt die mening. Het gaat om besluiten die ervoor bedoeld zijn dat er grip op de GR-en komt; hier moet tijd voor genomen worden. Ook miste mw. Manshanden de doelen en wat hiervan gerealiseerd is op gemeentelijk niveau (hierover is wel een motie aangenomen); nu ontbreekt hiervoor een toetsingskader. Mw. Reus geeft aan dat het presidium (AR: 22 januari) voor de optie van behandeling op één avond heeft gekozen. Verder geeft zij aan dat alle jaarstukken en begrotingen van GR-en vroegtijdig (omstreeks medio april) zijn gepubliceerd, eerst alleen via de griffiemail, daarna gebundeld in de regionale raadsledenbijeenkomst van 18 april op de iPad.

De volgende afspraken worden gemaakt:

- de GR-documenten zullen in het vervolg vroegtijdig gepubliceerd worden in als bijlage bij de oriënterende vergadering waarin ze geagendeerd worden. Herpublicatie vindt plaats zodra het college de raadsvoorstellen heeft aangeboden.;
- in het vergaderschema zal een afzonderlijke oriënterende en meningvormende vergadering worden gepland voor de GR-stukken;
- het punt m.b.t. informatie over het realiseren van doelen op gemeentelijk niveau zal onder de aandacht worden gebracht.

(Commissie)voorzitters zullen worden verzocht om erop te letten dat in de vergadering niet getutoyeerd wordt of voornamen worden gebruikt. Ook inbreng vanaf de publieke tribune is niet gewenst.

- 05 Aanpassing reglementen commissies en raad**
- Wat betreft het voorstel m.b.t. de Verordening ambtelijke bijstand en fractieondersteuning Medemblik 2018 – 2022 merkt dhr. Koning op dat zijn fractie prima uit de voeten kan met art. 7, waarin is geregeld waar de vergoeding aan mag worden besteed; de fractie vindt verdere aanvullingen hiervan niet nodig en wenselijk.
- Mw. Reus licht toe dat de reservemogelijkheid is teruggebracht van 100% van van de bijdrage naar 50% omdat in de praktijk beperkt aanspraak wordt gemaakt op de reserve.
- De reglementen kunnen in procedure worden gebracht.
- 06 AB-leden gemeenschappelijke regelingen**
- De fracties spreken uit dat zij geen kandidaten zullen voordragen voor AB's van GR-en. Raadsvoorstellen m.b.t. AB-benoemingen worden afgewacht.
- 07.a Fractievergoedingen**
- Mw. Visser heeft aangegeven dat er wat haar betreft voldoende is besproken in de commissievergaderingen over dit onderwerp. Zij vindt dat de communicatie rondom de fractievergoedingen verbeterd zou moeten worden en dat het proces vereenvoudigd zou moeten worden. Dit staat reeds op de actielijst; het presidium wacht de voorstellen af. Dhr. Raat wijst erop dat het wel belangrijk is dat er een zorgvuldige verantwoording is.
- 07.b Verantwoording fractieondersteuning gemeente Medemblik 2018 1ste kwartaal**
- Het presidium stemt in met de verantwoording; een hierop gebaseerd raadsvoorstel kan in procedure worden gebracht.
- 08 Spookcommissieleden**
- Het presidium is het erover eens dat er een verantwoordelijkheid bij de fractievoorzitters ligt waar het gaat om een actieve uitvoering van raadscommissiewerk. Als een commissielid geruime tijd niet actief is, is het aan de fractievoorzitter om daar aandacht aan te besteden.
- 09 Werkwijze initiatiefvoorstellen**
- Afgesproken wordt om de voorgestelde termijn voor wensen en bedenkingen van het college te handhaven op 3 weken. Dhr. Streng geeft aan dat dit wellicht niet altijd haalbaar is en gaat ervan uit dat hiervoor begrip zal zijn.
- Het presidium stemt in met de voorgestelde werkwijze.
- 10 Voorstel werkgroep integriteit**
- Het presidium stemt in met het voorstel. Dit besluit zal nog onder de aandacht worden gebracht van dhr. Mosch, die het initiatief heeft genomen voor dit voorstel.

11 Themaraden

Mw. Reus brengt in dat de raadsagenda voor de komende periode (t/m september/oktober) behoorlijk vol is, terwijl er diverse verzoeken om themaraden liggen. Het is daarom lastig deze in te plannen conform de afspraken (t.w.: uitsluitend maandagen en donderdagen zijn beschikbaar).

Er zijn diverse opties:

- prioriteren
- themaraden parallel organiseren
- een andere dag dan een maandag of een donderdag benutten.

Het presidium wijst de laatste optie van de hand. De optie “parallel organiseren” heeft de voorkeur van het presidium.

Vanuit dit uitgangspunt zal de griffie in Q3 themaraden plannen voor de onderwerpen die onder 11.a., 11.c. en 11.d. staan genoemd.

11.a Themaraad handhaving en veiligheid

Deze themaraad wordt in Q3 gepland. Het presidium vindt dat de themaraad passief openbaar moet zijn.

11.b Themaraad collegeprogramma

Dhr. Mos ziet geen aanleiding om een themabijeenkomst voor dit onderwerp te organiseren; wat hem betreft kan een raadsvoorstel voor het collegeprogramma (het SMART maken van het coalitieakkoord) op de reguliere wijze door de commissies en raad worden behandeld. Mw. Manshanden deelt die mening. Dhrn. Raat en Plekker vinden dat er voordelen aan kunnen zitten als de raad “aan de voorkant” betrokken wordt bij de ontwikkeling van het collegeprogramma; het college kan immers aandachtspunten meekrijgen bij de verdere ontwikkeling van dit programma. Dhr. E. Meester ziet er voordelen in dat het collegeprogramma gelijktijdig met de begroting in procedure gaat. Dat kan verder uitgewerkt worden in het spoorboekje. Dhr. De Jong vindt de verbinding met de raad belangrijk. Dhr. Koning deelt de mening van dhrn. Raat en Plekker. Mw. Manshanden vindt dit goede argumenten.

Na deze discussie wordt besloten om de themaraad te organiseren op 28 juni. Conform voorstel is de themaraad besloten.

11.c Themaraad huisvesting arbeidsmigranten

Deze themaraad wordt in Q3 gepland. Het presidium vindt dat de themaraad passief openbaar moet zijn.

11.d Themaraad Zeehoek

Deze themaraad wordt in Q3 gepland. Het presidium vindt dat de themaraad passief openbaar moet zijn.

12 Mededelingen uit Werkgeverscommissie

De eerste vergadering van de werkgeverscommissie in nieuwe samenstelling

heeft plaatsgevonden. Mw. Selders is aangewezen als voorzitter van deze commissie.

13 Integriteit

In de afgelopen periode is aan één raadslid een advies uitgebracht over de samenloop tussen het raadslidmaatschap en een vertegenwoordigende functie namens maatschappelijke organisaties.

In dergelijke situaties is het van belang dat:

- geen vertegenwoordigende positie wordt ingenomen in overleggen met de gemeente;
- het raadslid zich onthoudt van beïnvloeding van meningsvorming over zaken waarbij sprake is van een persoonlijk belang;
- in de gemeenteraad wordt deelgenomen aan besluitvorming, met uitzondering van besluiten die het raadslid raken overeenkomstig art 28 lid 1 van de Gemeentewet.

14 Lange termijn agenda

Dhr. Streng geeft aan dat er in de driehoek aandacht is gevraagd om te werken aan een voor de raad betrouwbare Lange termijn agenda. Dhr. Raat merkt op dat het college heeft aangegeven in een informatienota dat het niet haalbaar is om op de termijn die in de LTA stond genoemd raadsvoorstellen te leveren voor: dorpshuis Abbekerk, zwembad Wervershoof, tennisbanen Wervershoof. Hij vraagt wanneer dit wel lukt. Dhr. Streng kan dat nog niet zeggen. Dhr. De Jong vindt het van belang dat de betrokkenen (besturen) geïnformeerd worden/blijven.

Het presidium gaat akkoord met de adviezen van de griffie m.b.t. de mutaties.

15 Opleiding raad/VNG-congres 26 en 27 juni

In september zal in het presidium het onderwerp “opleidingen raad 2019” geagendeerd worden. Daarbij kan aan de hand van input van de fracties besproken worden hoe het opleidingsplan voor de raad in 2019 er uit kan zien.

Dhr. Streng zal niet deelnemen aan het VNG-congres, de overige collegeleden wel. Dhr. Raat neemt aan dat de kosten bewaakt worden.

16 Regionale raadsledenbijeenkomst; terugblik/voorblik

6 juni, bijeenkomst in Andijk over Airport Lelystad: desgevraagd geeft dhr. Streng aan dat het ministerie beperkingen heeft opgelegd wat betreft het meenemen van een inwoner naar deze bijeenkomst. Hij wijst erop dat het ministerie de bijeenkomst heeft georganiseerd, op verzoek van de regiogemeenten. Mw. Manshanden benadrukt dat het belangrijk is dat er voldoende ruimte is om vragen te stellen. Dhr. Streng bevestigt dat deze ruimte er is; het doel van de bijeenkomst is dat raadsleden geïnformeerd worden.

13 juni: de uitnodiging voor deze bijeenkomst wordt volgende week verspreid.

17 Planning activiteiten raad en commissies

Geen opmerkingen.

18 Rondvraag

- op 28 juni brengen de Koning en Koningin een streekbezoek. Voor raadsleden is er geen rol. Dhr. Streng vertegenwoordigt de gemeente.
- dhr. De Jong wijst erop dat de bezorging van De Medemblikker niet op orde is, o.a. in de binnenstad van Medemblik. Dhr. Streng zal de afd. communicatie verzoeken om de gemaakte afspraken met Rodi te checken.
- dhr. Mos vindt het gepraat op de publieke tribune tijdens vergaderingen storend. Afgesproken wordt dat:
 - * de fractievoorzitters in de fractie zullen bespreken dat raads- en commissieleden evt. gesprekken met publiek niet op de tribune maar in de hal voeren;
 - * raads- en commissieleden die hier last van hebben de voorzitter zullen verzoeken om de tribune te vragen om stilte te betrachten.
- op verzoek van dhr. Plekker zal dhr. Streng in de driehoek bespreken op welke wijze de bereikbaarheid van ambtenaren voor raadsleden verbeterd kan worden.
- dhr. A. Meester vraagt of de GR Veiligheidsregio ook uit andere bronnen (GCO) dan gemeenten geld ontvangt. Volgens dhr. Streng is dit volledig geïntegreerd; wel is er een aparte regeling voor de extra hoge beveiligingskosten vanwege de reactor. Dit valt echter buiten de GR.
- mw. Manshanden zegt dat op de publieke tribune niet altijd goed hoorbaar is wat er aan de raadstafel gezegd wordt. Mw. Reus gaat na wat hier aan te doen is (plafondspeakers).
- mw. Manshanden vraagt of het mogelijk is om stekkerblokken beschikbaar te krijgen voor laptopgebruik. Mw. Reus vraagt dit na.
- het presidium vindt de datum van 5 juni niet geschikt voor een herhaling van de iBabstraining gezien de drukte van de raadsagenda. De griffie kijkt naar een andere mogelijkheid.
- het presidium stemt ermee in dat pas in december 2018 een werkbezoekenprogramma wordt voorgelegd (omdat er in het najaar 2018 al veel (regionale) bezoeken op de planning staan/komen).
- de leden van het presidium geven aan geen belangstelling te hebben om visitekaartjes voor raadsleden te laten drukken.
- in de raad van 7 juni zal een voorstel worden voorgelegd voor tijdelijke vervanging van mw. Weeber door dhr. Koning. Dit i.v.m. de gezondheid van mw. Weeber.

19 Sluiting